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WERKVERGADERING 

 

Aanwezig zijn: 

De heer M. Bogerd (voorzitter), de dames M. Jonker-Waterlander (VVD), A. van Stenus-van Basten 

(VVD), M. Luijer (CDA), de heer J.N.J. Appelman (CDA), de dames L.B.M. Venselaar (PvdA) T. 

Zeilstra-van der Meulen (PvdA), A.S.M. Roda (GroenLinks), de heer S. Jokhan (commissiegriffier)  

 

Ook aanwezig zijn: de dames T. Lodder en M. Ramaker( beleidsmedewerkers cultuur) 

 

Afwezig zijn:  

De dames Y Weijand (VVD), M.J. Kolkman-Hoving (ChristenUnie), M.C. Bax (PvdD) en de heer R. de 

Wit (SGP) 

 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering. Hij deelt mee dat mevrouw Zeilstra wat later zal komen. Hij vindt 

het jammer dat de opkomst zo laag is maar dit komt omdat de uitnodiging zo kort tevoren is verstuurd. 

 

2. Vaststellen agenda. 

De agenda wordt conform vastgesteld. 

De voorzitter verzoekt mevrouw Lodder, de commissie positief nieuws te geven. 

Mevrouw Lodder zegt dat, zojuist om 12:00 uur, het advies van de Raad voor cultuur is vrijgegeven. 

Twee Flevolandse instellingen spelen daarin een rol. De Paviljoens en de Bonte Hond. Zij hebben 

beiden een positieve waardering gekregen. Het gaat om een behoorlijk budget. OCW gaat uiteindelijk 

besluiten. De commissieleden ontvangen een kopie van dit advies. 

 

3. Bespreken rapport Randstedelijke Rekenkamer: " Evaluatie procesgangen van de sport - en de 

cultuurnota”.  

De voorzitter zegt dat directie en medewerkers van de Randstedelijke Rekenkamer aanwezig zijn 

zodat zij eventueel een toelichting kunnen geven. 

Het CDA vindt het een goed stuk. Het begint met een compliment aan de provincie voor haar 

inspanningen om aan dualisering vorm te geven. Zij wil de aanbevelingen uit het rapport later expliciet 

aan de orde stellen als er gesproken wordt over de toekomst en het bepalen van de inhoudelijke 

kaders voor de cultuurnota. Zij vindt aandacht voor het proces belangrijk. De inhoud vraagt om 

vereenvoudiging. Vereenvoudiging vraagt om inzicht. Inzicht komt voort uit een politieke agenda. Uit 

de rapportage blijkt duidelijk het verschil tussen de beide procesgangen. Hieruit moet lering worden 

getrokken, namelijk dat nauwgezet moet worden vastgesteld wiens rol, en welke taak, op welk 

moment aan de orde is. Er moet duidelijker worden aangegeven wanneer GS iets levert en wanneer 

PS iets moet besluiten. 

De VVD vond het schokkend te lezen dat een eerdere evaluatie van het bureau Tangram verdwenen 

is. Toen de commissie gevraagd heeft om een vergelijking van de procesgangen tussen de sportnota 

en de cultuurnota. Het resultaat zou opgenomen worden in een boekje, dat als hulpmiddel zou kunnen 

dienen voor de Statenleden. Zij vraagt of het boekje gemaakt is en of het nog beschikbaar is. Het 

rapport ‘Tangram’ zou gebruikt worden bij de evaluatie van het dualisme in de commissie Bestuur. 

Ook voor de Statenconferentie in 2005 zou het als input gebruikt worden. Dit is echter niet gebeurd. In 
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2004 heeft de commissie Bestuur de notities - kaderstelling door PS en de rol van PS bij de 

interactieve beleidsvorming - besproken. Deze zijn toen positief ontvangen. Ze zijn nu echter niet 

meer beschikbaar. Er zal besproken moeten worden hoe de archivering van deze ‘Staten stukken’ 

verbeterd kan worden. De griffie werkt aan een digitaal systeem. Dat zal waarschijnlijk een groot deel 

van deze problemen oplossen. Zij zegt dat er ten onrechte vermeld staat dat er op de bijeenkomst van 

27 maart geen Statenleden aanwezig waren. De VVD was in ieder geval vertegenwoordigd. Dat 

ondanks de te late uitnodiging. De inhoudelijke evaluatie van de Sport- en Cultuurnota. Het is een 

helder stuk waaruit duidelijk wordt dat er concrete afspraken moeten zijn ten aanzien van de rol en de 

taakverdeling en het te volgen tijdpad. Vooraf moet bepaald worden wat de bedoeling is van een 

conferentie. Alleen informatie vergaren, de kennis van de commissie vergroten, of de aanwezigen 

actief mee laten denken over nieuw beleid. Het is belangrijk dat de commissie op de hoogte gehouden 

wordt van de voortgang van het proces, zodat zij op de hoogte is van vertragingen of afwijkingen. Uit 

de evaluatie blijkt dat PS, in de vorige periode, niet op de hoogte was van de negatieve consequenties 

van het nieuwe beleid. Duidelijk moet zijn waartoe wel/niet besloten wordt. De conclusie van de 

evaluatie was dat de Sportnota weinig problemen opleverde. De Cultuurnota daarentegen wel. De 

sportnota is opgesteld door de griffie en een Statenlid en de Cultuurnota door GS. De VVD fractie 

vraagt wat de reden daarvan is geweest. 

De PvdA heeft haar aandachtspunten al van de voorgaande partijen gehoord. Haar is opgevallen dat 

het krijgen van informatie en het vragen van informatie door PS, niet goed loopt. Het is belangrijk dat 

de Staten in samenwerking met de griffie een goed schema opzetten van wat, wanneer, verwacht kan 

worden. Zodat men weet wanneer men dingen moet vragen. 

De voorzitter zegt dat er een aantal algemene opmerkingen zijn gemaakt die bij elkaar aansluiten. Het 

is duidelijk dat PS kort na de invoering van de dualisering haar weg moest vinden. Hij ziet het rapport 

als een rapport om lering uit te trekken. Het is goed om de aanbevelingen voor de toekomst te 

gebruiken. Het lijkt hem niet zinvol om lang achteruit te kijken. Een paar vragen moeten echter, met 

elkaar, beantwoord worden zodat er in de toekomst rekening mee gehouden kan worden. Het boekje 

waar de VVD maar vroeg, is er niet. Het is dus ook niet gebruikt voor de Statenconferentie. Daar zijn 

wel enkele facetten van de dualisering besproken. Ook de uitwerking van de punten van de 

Statenconferentie moet nog plaatsvinden. Hiervoor moet PS naar zichzelf kijken. Er is een commissie 

die zich daarmee bezig zal houden. De aspecten die te maken hebben met het dualisme zullen 

meegenomen worden in de evaluatie van de dualisering. De voorzitter vraagt aan de griffier of hij iets 

weet over het niet beschikbaar zijn van stukken. 

De commissie griffier antwoordt dat één en ander voor zijn tijd heeft plaatsgevonden. Alle beschikbare 

stukken heeft hij aan de Rekenkamer ter beschikking gesteld. Blijkbaar waren de stukken niet 

compleet. Ook in het archief waren deze stukken niet te vinden. Men moet hiervan leren dat de 

stukken beter gearchiveerd moeten worden. De griffie is bezig met digitalisering. 

De VVD vraagt of er geen Statenleden waren die deze stukken nog in hun archief hadden. 

De voorzitter begrijpt de vraag. Hij concludeert dat, met de komst van de dualisering, het verlies van 

stukken minder zal worden. Als men kijkt naar de Sportnota en de Cultuurnota zijn er verschillende 

processen. GS zijn in beeld en PS is in beeld. Hoe moet daarmee worden omgegaan. Het kan ook te 

maken hebben met het wennen aan dualisering. Wanneer is een stuk een beleidsstuk waarbij PS een 

beslissing moet nemen (kaderstellende stukken) en wanneer is er sprake van een uitvoeringsnota. In 

het Presidium is besproken dat duidelijk moet zijn wanneer een nota wel door PS wordt vastgesteld en 

wanneer niet. De werkgroep Dualisering moet daar naar kijken. 

Het CDA stemt daar van harte mee in. De procesgangen zijn vaak erg verschillend. Zij wil streven 

naar een standaard. Met definities en een stroomschema. Zij zou, vanuit de Staten, dit idee graag bij 

de commissie willen neerleggen. 

De VVD zegt dat men in Almere een soort volgsysteem heeft voor alle projecten. 

De voorzitter zegt dat het provinciebestuur hier misschien wat kan leren van de gemeenten. Binnen 

het automatiseringsprogramma van de provincie zal de toegankelijkheid van stukken verbeterd 

worden en de voortgang worden bevorderd. 

Der VVD vraagt of bekend is wat de reden is dat de Sportnota door een Statenlid en de griffie werd 

opgesteld en de procesgang van de Cultuurnota door GS. 

De voorzitter zegt dat hij dat niet weet. Hij vraagt de griffie dit uit te zoeken. De griffie zegt dit toe. 

Het CDA zegt dat de Sportnota eerder in de tijd met een uitgebreide voorbereiding is opgezet. Bij het 

opzetten van de Cultuurnota meende men ervaring te hebben en heeft men het daarom onderschat. 

De VVD vult dit aan met de opmerking dat ook de input vanuit de commissie bij de Cultuurnota veel 

minder was. 

De PvdA denkt dat het ook te maken had met het feit dat iemand van de afdeling cultuur, die zich hier 

in had verdiept, vertrok. 
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Mevrouw Lodder zegt dat er een belangrijk verschil is tussen de procesgang van de Cultuurnota en 

die van de Sportnota. De Cultuurnota wordt voor een groot deel bepaald door het OCW beleid, terwijl 

de Sportnota provinciaal beleid is. Dat gaf toen complicaties in de procesgang en dat is nu weer zo. 

Dat is een factor van buiten die men niet in de hand heeft. 

 

4. Bespreken rapport Randstedelijke Rekenkamer: “ Cultuurhistorie in kaart gebracht" 

De VVD concludeert aan de hand van dit rapport dat PS maar in geringe mate inzicht heeft in de 

uitvoering van het cultuurhistorisch beleid uit de cultuurnota en de daarvoor ingezette middelen. Zij 

verklaart dit door het verschil in indeling van de cultuurnota in vergelijking met de begroting en de 

productraming. De provincie heeft niet gerapporteerd over de effectindicatoren. Ook is geen informatie 

verzameld om te bekijken of de doelstellingen bereikt zijn. Er zijn drie indicatoren opgesteld maar in 

2005/2006 is daar niet over gerapporteerd. Daarbij ontbraken ook de nul situatie, streefwaarden en 

het tijdpad. Om haar kaderstellende rol goed te kunnen vervullen moet PS weten welke vrijheid ze 

heeft bij het vaststellen van de beleidskaders en er moet duidelijk zijn welke wettelijke taken 

uitgevoerd moeten worden. Welk beleid PS kiest en waarom. Zij verwijst naar de provincies Zuid-

Holland en Utrecht die bepaalde nota's goed geregeld hebben, Flevoland kan daar misschien haar 

voordeel mee doen. 

Het CDA vindt in het rapport een goede analyse van het gevoerde beleid. Hoe het beleid tot stand is 

gekomen en wat de effecten ervan zijn. Het geeft een goed format voor bijvoorbeeld de 

beleidseffectmeting. Ze is blij dat GS de aanbevelingen van de Rekenkamer grotendeels overneemt. 

Zij wil nader geïnformeerd worden over hoe zij moet omgaan met de aanbevelingen die betrekking 

hebben op de controlerende taak van PS. Het gaat dan om de planning- en control-cyclus en de wijze 

waarop deze aansluiten op de cultuurnota. Het overleggen van verantwoording over de doelstellingen 

en indicatoren en het afleggen van verantwoording over de prestaties en de bijbehorende indicatoren. 

Dat over de financiën hetzelfde wordt gerapporteerd als in de cultuurnota. 

De PvdA is het eens met wat de andere partijen zeggen over de effectindicatoren. Zij zegt dat 

wanneer andere provincies deze nota's al goed voor elkaar hebben, Flevoland ‘het wiel niet opnieuw 

hoeft uit te vinden’. 

De voorzitter denkt dat het goed is dat er aan de hand van het verslag, aan de gedeputeerde kenbaar 

moet worden gemaakt, dat PS zeer hecht aan haar kaderstellende en controlerende functie en het 

afleggen van verantwoording over het gevoerde beleid. In de jaarstukken 2000 5/2006 is niet de 

verantwoording afgelegd die was verwacht. Als de aanbevelingen uit het rapport zullen worden 

overgenomen, zal het zeker goed gaan. Het is de verantwoordelijkheid van de Statenleden om te 

kijken of dat bij de jaarstukken herkenbaar terugkomt. Een moeilijk punt is, waar nu precies de 

wettelijke kaders liggen. Waar ligt de beleidsruimte voor de provincie, waar hij ligt de beleidsruimte 

voor PS en waar voor GS. Wiens verantwoordelijkheid, taak en bevoegdheid is iets op het terrein van 

cultuurhistorie. Dat vergt een brede uitleg. 

Mevrouw Lodder zegt dat GS in haar reactie heeft aangegeven dat PS heeft afgesproken op welke 

punten zij indicatoren heeft vastgesteld in de programmabegroting en wanneer zijn daarover gaat 

rapporteren. De nieuwe cultuurnota geeft de kans om de band tussen programmabegroting en 

cultuurnota nauwer aan te halen. 

Het CDA zegt dat het de verantwoordelijkheid van de Staten is om indicatoren vast te stellen. 

De voorzitter zegt dat het inderdaad niet nodig is het wiel opnieuw uitvinden maar dat door 

omstandigheden het tijdpad geen ruimte biedt om elders te kijken. 

De PvdA begrijpt het bezwaar maar zegt dat het toch altijd te proberen is. 

Der VVD reageert hierop met de opmerking dat zelf iets uitvinden vaak meer tijd kost dan even bij "de 

buurman" te kijken. Het gaat dan om de nota Archeologie van Zuid-Holland. Als hulp bij het vaststellen 

van de kaders. Zij vraagt of de griffie kan proberen deze nota op te vragen. 

Het CDA denkt dat, met het oog op het krappe tijdpad, het van belang is om snel naar de inhoud te 

gaan. Vanmiddag moet de commissie zich bepalen tot de Procesgang. Daar is voldoende informatie 

over. 

De voorzitter zegt dat als de nota van Zuid-Holland mede gebruikt wordt om de kaders vast te stellen, 

het proces niet verstoord hoeft te worden. 

Der VVD zegt dat de provincie Utrecht een vrij uitgebreide programmabegroting 2006 heeft en een 

systematisch overzicht van het wettelijk kader met de daaruit voortvloeiende taken. 

De voorzitter zegt dat dit meegenomen zou kunnen worden ter verhoging van de kwaliteit van de 

programmabegroting. 

 

5. Inhoudelijke evaluatie Nota Raakvlakken 

- inhoudelijke evaluatie tekstueel 
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- inhoudelijke evaluatie in matrix 

De voorzitter zegt dat hiervoor een aantal documenten zijn ontvangen waaronder een matrix. 

De PvdA is blij met uitgebreide evaluatie. Ze kan er goed mee uit de voeten. Er is in weergegeven wat 

de rol is van de provincie op diverse terreinen. Zijn mist echter wat buiten de provincie om, is gebeurd. 

De VVD heeft enkele inhoudelijke vragen. Op bladzijde één van de tekstuele evaluatie wordt gesteld 

welke subsidies zijn verleend. Zij vindt het ook belangrijk te weten welke subsidies zijn afgewezen. 

Waar het gaat over de Landschapskunst vraagt zij of er een tijdsplanning is voor de verdere 

ontwikkeling hiervan. Met de gemeente Almere is afgesproken dat de helft van de middelen bestemd 

is voor deze stad. Zij vraagt of er ook met de andere gemeenten overleg is geweest. In de matrix is 

sprake van co-financiering. Zij vraagt om welke gemeenten het dan gaat. Zij wil weten wat er gedaan 

is aan de stimulering om deze regeling tot volle wasdom te laten komen. Zij vraagt waarom er zo 

weinig gebruik is gemaakt van de regeling voor de podiumkunsten. De regeling komt te vervallen, is 

dat omdat hij overbodig was? Hetzelfde geldt eigenlijk voor de regeling met betrekking tot film et 

cetera. Zij vraagt of NLE aan GS rapporteert over de geleverde prestaties. Voldoen deze aan de 

opgaven en zijn de verwachte taken duidelijk aangegeven. Het budget voor cultuureducatie in het 

primair onderwijs wordt ieder jaar verhoogd met € 10.000. De rijksbijdrage stopt. Betekent dit nu dat 

de provincie erin gaat investeren? Zij wil ook weten of er door alle gemeenten gebruik van wordt 

gemaakt. Opgevallen is dat maar ¼ van de deelnemers aan de Apollo zomercursus, uit Flevoland 

komt. Zij vraagt of er voldoende gedaan wordt om er bekendheid aan te geven en of het op deze 

manier zin heeft om ermee door te gaan. Waar het over subsidie aan monumenten gaat, blijkt dat 

geen subsidie wordt verstrekt aan monumenten met een woonfunctie. Toch is er subsidie verstrekt 

aan de gemeente NoordOostpolder voor woningen uit de wederopbouw periode. Zij vraagt 

verduidelijking op dit punt. 

Het CDA geeft haar complimenten voor de keurig gemaakte overzichten. Zij vindt het moeilijk om een 

inhoudelijke evaluatie te maken. Het is een ambtelijke evaluatie waarover bestuurlijk nog van 

gedachten moet worden gewisseld. Zij is op zoek naar het beleid en de speerpunten. Zij vraagt of de 

ambtelijke adviezen voortvloeien uit het Hoofdlijnenakkoord. Ze is op zoek naar het kader. 

De voorzitter zegt dat er inhoudelijke vragen zijn gesteld en dat er waardering voor het stuk is 

uitgesproken. Hij stelt voor dat eerst de inhoudelijke vragen worden beantwoord en dat daarna de 

procesmatige kant aan de orde komt. 

Mevrouw Lodder zegt dat het goed is om de vraag; wat er buiten de provincie om gebeurt, straks mee 

te nemen in de procesgang. Datzelfde geldt voor de afgewezen subsidies. Zij wil weten of de 

commissie een ‘voorbeeld jaar’ wil hebben. Wat de toekomstplannen voor de Landschapskunst betreft 

zegt zij dat het de bedoeling is dat de realisatie van het zesde Landschapskunstwerk dit jaar 

gerealiseerd wordt. Voor een volgend Landschapskunstwerk in de NoordOostpolder zijn verkennende 

stappen gezet. Aan de Paviljoens is gevraagd om voor dit jaar op het gebied van promotie en educatie 

aandacht te besteden aan Landschapskunst. Vooral aan het nieuwe kunstwerk in Lelystad. Er zou 

gekeken moeten worden of er samenwerking zou kunnen plaatsvinden met de Rotterdamse 

tentoonstelling over Gormley. Er zijn ook contacten met Toerisme Flevoland city marketing om te 

proberen de verschillende elementen van Landschapskunst beter te promoten. 

De VVD vraagt of de totale functie van de Verbeelding daarmee is vervuld. 

 

Mevrouw Roda (GroenLinks) arriveert. (14.00 uur) 

 

Mevrouw Lodder zegt dat de Verbeelding, de Landschapskunst op een hoog niveau neerzette. Nu 

wordt geprobeerd de Landschapskunst in een breder perspectief te trekken. Er is dus een 

accentverschil.  

Het CDA denkt dat over dit soort aspecten het politiek debat nog moet plaatsvinden. Dat is de 

bedoeling van de evaluatie en het opstellen van de nieuwe procesgang. 

Mevrouw Lodder zegt dat er voor wat betreft het budget van € 190.000 van de bk/v, € 100.000 

gereserveerd is voor Almere. Met andere gemeenten is er niet zo’n regeling. Wel geldt voor allen het 

punt van de co financiering. Er zijn contacten geweest met de Paviljoens, Corriosa en met de 

kunstenaarsvereniging Flevoland, om te kijken welke aanvragen binnen de regeling passen. Bij de 

Kleinschalige Podiumprogrammering gaat het om een bedrag van ongeveer € 12.000. Dit is 

uitbesteed aan een fonds. Het was de bedoeling om de programmering van kleinere producties 

mogelijk te maken. Er is nooit veel beroep op deze regeling gedaan. Om ruimte te maken voor nieuw 

beleid is deze regeling geschrapt. Aan promotie op het gebied van film is de afgelopen vier jaar niet 

veel gedaan. In de huidige nota is er ook geen apart budget voor. Incidenteel is uit het budget 

projecten cultuur gesubsidieerd. Alle instellingen die subsidie van de provincie ontvangen moeten 

daarover rapporteren in een inhoudelijk en een financieel verslag. Gedeputeerde Dijksma is voorzitter 
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van het bestuur van NLE. Als zodanig is hij op de hoogte van het reilen en zeilen van het NLE. Hij zit 

daar namens GS en namens PS. 

De afgelopen periode is er een apart stimuleringsbudget geweest vanuit het Ministerie van OCW. Het 

was erop gericht om cultuurbeleid beter in de schoolwerkplannen geïntegreerd te krijgen. Vanwege de 

groei van de provincie is er voor het autonome budget de afgelopen periode gekozen voor een groei 

van € 10.000 per jaar. Dit staat los van de impuls vanuit het Rijk. 

Het Apollo ensemble mikt op de doelgroep van de gevorderde amateurs en de beginnende beroeps 

musici. Geen brede doelgroep. Het wel of niet subsidiëren van dit project zou onderdeel van de 

kaderstelling moeten zijn. De ambtelijke adviezen die genoemd worden in de laatste kolom van de 

matrix zijn deels ingegeven vanuit de accenten uit het Hoofdlijnenakkoord en deels vanuit de 

resultaten van het afgelopen jaar. 

Margreet Ramaker zegt dat het Apollo ensemble via reclame veel moeite doet om meer Flevolanders 

voor haar project te interesseren. Over de woonfunctie, de wederopbouw en de monumentenzorg 

subsidie zegt zij, dat als op een wederopbouw monument een woonfunctie zit, de eigenaar vanuit Rijk 

geld kan krijgen. Daarom zet de provincie daar geen subsidie tegenover. Woningen kunnen ook een 

agrarische functie hebben. 

De VVD zegt dat als er ‘woningen’ staat dat dus niet altijd ‘woningen’ zijn. 

Margreet Ramaker zegt dat er bijvoorbeeld ook een bedrijf in gevestigd kan zijn. Het Rijk kijkt welke 

functie een woning in het Bestemmingsplan heeft. 

De VVD zegt dat het in de tekst gaat om onderhoud aan woningen uit de wederopbouw periode. Dat 

gaat over woningen en toch staat er bij dat er geen subsidie aan wordt verstrekt. Dat waren dus 

woningen zonder woonfunctie. 

De voorzitter zegt dat hij alleen het punt van de afwijzingen nog heeft staan. Hij stelt voor een 

"referentiejaar" te verstrekken. Dat geeft een beeld over de consequenties van het beleid ten aanzien 

van het hanteren van de nota. 

De VVD zegt dat, dat waarschijnlijk een beter beeld geeft. Uit enkele verstrekte gegevens kan niet 

worden opgemaakt hoeveel vraag er geweest is en hoeveel er is afgewezen. 

De voorzitter zegt dat als het overzicht er is dit goed betrokken kan worden bij de kaderstelling. De 

matrix. Er spelen een aantal aspecten. Vooral de praktijk en de doelstelling spelen daar een rol. De 

rechter kolom van de matrix is straks belangrijk voor de kaderstelling. 

Het CDA vraagt of er nu een besluit is genomen of een conclusie is getrokken of dat er alleen 

informatie is verstrekt. Wat is de status van deze gedachtewisseling. 

De voorzitter zegt dat dit een werkbijeenkomst is. Over het proces zelf komt nog een openbare 

conclusie. De stukken die nu behandeld zijn komen in een openbare zitting nog aan de orde. De 

leerpunten daaruit zullen straks terug te vinden zijn bij de kaders. 

Het CDA zegt dat de Rekenkamer heeft aangegeven dat er afspraken gemaakt moeten worden over 

het niveau waarop het gesprek gevoerd moet worden en besluitvorming plaats moet vinden. De 

Rekenkamer heeft geen advies meegegeven. Zij zoekt naar de vorm van het debat. Waar moet het 

over gaan. Over de regelgeving en de aanvragen per instelling? 

De voorzitter zegt dat de commissie een omvangrijke evaluatie heeft gekregen. Daar moet zij de 

belangrijkste punten uithalen en bepalen hoe verder te gaan. Zowel procesmatig als inhoudelijk. Dat 

kan per instelling of thematisch, maar het gaat erom wat er geleerd wordt uit de evaluatie met het oog 

op de toekomst. 

Het CDA komt terug op de status van de bijeenkomst. Zij begrijpt dat de vergadering in juni de 

cruciale vergadering zal zijn voor het inzetten van het proces voor de cultuurnota. 

De voorzitter zegt dat het belangrijk is dat er uit dit rapport geleerd wordt dat de 

verantwoordelijkheden daar blijven waar ze horen. PS stelt de kaders, PS stelt het budget 

beschikbaar en GS beoordeelt de aanvragen van de instellingen en legt daarover achteraf 

verantwoording af in de planning- en control-cyclus. 

Het CDA vraagt de Rekenkamer om een reactie te geven op haar vraag. 

De Rekenkamer zegt dat zij niet heeft aangegeven op welk niveau de kaders gesteld moeten worden. 

Voor PS moet duidelijk zijn wat de consequenties zijn van het nieuwe beleid ten opzichte van het oude 

beleid. Er kan bijvoorbeeld naar overzichtelijke categorieën worden gekeken in plaats van naar 

instellingen. 

 

6. Bepalen inhoudelijke kaders cultuurnota 2009-2012 

- uitkomst een conferentie Cultuur in uitvoering 9 november 2007 

- voorbeeld uitwerking nieuwe kaders cultuurbeleid. 

De voorzitter zegt dat in de rechter kolom van de matrix de aanbevelingen staan. Deze kunnen nu of 

in de openbare bijeenkomst besproken worden. 
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De PvdA vindt de documenten die nu voorhanden zijn, uitstekend. Zij bespreekt ze liever in de 

openbare vergadering. 

De voorzitter zegt dat het dan in de commissievergadering van juni aan de orde komt. 

Het CDA stelt dat de huidige nota al een goed stuk is. Zij vindt dat een goed vertrekpunt voor een 

nieuw beleid en een nieuwe nota. De reikwijdte van het beleid is voldoende afgebakend. Zij vindt dat 

er nog wel accenten gelegd kunnen worden. Een belangrijk accent is Jeugd en Jongeren, 

cultuureducatie, inzet op het voorzieningenniveau, het thema Landschapskunst. Zij wil er over spreken 

hoe er een nieuwe impuls gegeven kan worden aan de Landschapskunst en wat het ambitieniveau 

moet zijn. 

De voorzitter zegt dat er een hoog abstractieniveau moet zijn om er later over uit te wijden. 

De VVD is het met het CDA eens dat de oude nota een goed vertrekpunt is. Aan de hand van een 

referentiejaar moet gekeken worden waar de hiaten zaten, zodat daarop ingespeeld kan worden. 

De voorzitter concludeert dat er in deze werkbijeenkomst wordt gezegd dat de huidige nota op zich 

een goed kader vormt om mee te starten. Het CDA heeft bijzondere aandacht voor cultuureducatie en 

Landschapskunst. De VVD wil aan de hand van de lijst van afwijzingen kijken welke wijzigingen 

doorgevoerd moeten worden. De voorzitter concludeert dat de ingeslagen weg moet worden 

voortgezet. 

Het CDA zegt dat, dat voor wat betreft de reikwijdte van het beleid, een goede conclusie is. 

De voorzitter zegt dat het ook niet de bedoeling is om veel te gaan verdiepen. 

Mevrouw Lodder vraagt of zij uit de woorden van voorzitter goed begrijpt dat omdat in de huidige 

cultuurnota de regionale omroepen, de bibliotheken en archeologie niet zijn opgenomen deze ook 

buiten de nieuwe cultuurnota gehouden moeten worden? 

Het CDA zegt dat archeologie vanwege de verschillende raakvlakken er zeker in meegenomen moet 

worden. Het overige worden waarschijnlijk een punt van discussie. 

De voorzitter gaat voorlopig uit van acht ‘dragers’. Bibliotheken, amateur kunst, cultuur, toerisme en 

gebiedspromotie en de regionale omroep staan daar bij. Hij gaat uit van die reikwijdte.  

Het CDA wil daar uitdrukkelijk de Landschapskunst aan toevoegen. 

 

7. Afspraken over het vervolg 

- juni 2008: in het Openbaar de conclusies trekken en het tijdpad vaststellen hoe nu verder 

- juni 2008: oriëntatie fase (deskundigen bijeenkomst), waar de eigen ambtenaren en enkele 

buitenstaanders laten vertellen hoe en wat het Cultuurbeleid inhoudt, wat de grenzen zijn binnen het 

provinciale beleid 

- juni 2008 (indien in de tijd mogelijk): ontwerp kaders stellen 

- eind augustus 2008: zienswijzen van het Flevolandse veld van werken door de commissie 

- september 2008: definitief te kaders vaststellen- in het Openbaar. 

De PvdA wil alvorens een uitspraak te doen, graag advies van mevrouw Lodder. 

De voorzitter wil duidelijk stellen dat PS de kaders stelt. De kaderstelling heeft nog niet 

plaatsgevonden. Dat moet in juni gebeuren. 

Mevrouw Lodder zegt dat het voor haar prettig is om te weten wat de commissie i.v.m. de 

kaderstelling voor handvatten aangereikt wil krijgen. Wat de procesgang betreft zegt zij dat 

gedeputeerde Dijksma heeft aangegeven dat men in een tijdsklem zit. Het huidige beleid wordt 

gefinancierd met OCW geld. Op 1 januari eindigt de financiering volgens het huidige cultuurbeleid. In 

de loop van 2009 gaat een nieuw cultuurbeleid in. In samenspraak met onze juristen moet worden 

bekeken wat het betekent voor onze partners in het veld en hoe we dan met ons subsidie 

instrumentarium omgaan. Daarom was het de bedoeling om juli en augustus te gebruiken voor 

inspraak uit het veld. Het verwerken van de uitkomsten daarvan vergt de nodige tijd. 

De voorzitter denkt dat, dat wel zal lukken. Belangrijk is de vraag of de commissie een handvat wil 

hebben voor de kaderstelling. 

De VVD vraagt of het een ambtelijk stuk is of een stuk van GS. 

De voorzitter zegt dat als er een bespreekstuk moet komen het de gewoonte is dat GS er eerst even 

naar kijkt. Hij stelt voor om te vragen of er een leidraad opgesteld kan worden voor de discussie.  

De PvdA zegt dat, dat vanzelfsprekend is. Wanneer GS het niet accepteert zet de commissie zichzelf 

op achterstand. 

Het CDA vindt een leidraad een prima idee. Ze merkt op dat het heel gebruikelijk is dat bij zulke duale 

processen een soort Startnotitie komt, waarin zowel de ambities van GS als de keuzemogelijkheden 

aangereikt worden. Dan kan er gesproken worden over de keuzemogelijkheden en de consequenties 

daarvan. 

De voorzitter zegt dat er een aanzet tot kaderstelling zal worden gemaakt. Hij vraagt aan de 

commissie hoe zij aankijkt tegen de oriëntatiefase. 
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Het CDA zegt dat er is gesproken over de planning en de doorlooptijd. Het lijkt goed om deze planning 

aan te vullen met de aanbevelingen van de Rekenkamer. Ze wil duidelijke afspraken maken over de 

rol en taakverdeling van GS, PS, ambtelijke organisatie en griffie. 

De voorzitter zegt dat als je kijkt naar het dualisme het zo zou moeten zijn dat als de Staten zeggen: 

wij stellen de kaders, dan maken zij ook zelf de kaders. De griffie stelt dat op. Gelet op de tijd en het 

feit dat de meeste deskundigen in de ambtelijke organisatie zitten, zal de’ vakambtenaar’ gevraagd 

worden het schema voor de kaderstelling te maken. 

Het CDA kan zich daar niet in vinden. Zij wil per onderdeel afspreken wat er geleverd wordt. Als 

afgesproken is dat de griffie advies levert, moet dat ook zo gebeuren. Zij vindt dat de aanbevelingen 

ter harte moeten worden genomen zodat de commissie zich straks niet verslikt in vage besluitvorming. 

Die was immers ook debet aan de procesgang cultuur.  

De voorzitter zegt dat het stuk dat aan de Staten wordt aangeboden, een goed stuk moet zijn. Alleen 

de afzender is niet de griffie maar de afdeling Sociale Planvorming. 

De PvdA zegt dat het in verband met de tijdsdruk goed is als door de ambtelijke organisatie een stuk 

wordt voorbereid dat daarna door GS wordt bekeken voordat het in de commissie wordt besproken. 

De voorzitter concludeert dat er een ‘bespreekstuk’ in de commissie komt. Aan de hand daarvan 

zullen de kaders worden gesteld. 

Het CDA wil weten wanneer GS ‘wat’ doet en wanneer PS ‘wat’ doet. 

De voorzitter zegt dat er nu een duidelijk schema moet komen over de vervolgstappen en over wie, 

waarvoor verantwoordelijk is. Hij is benieuwd hoe de commissie aankijkt tegen een bijeenkomst met 

deskundigen. Deze zou ook in het schema opgenomen moeten worden. Hoe wil de commissie zich 

beter oriënteren op dit terrein? 

Het CDA denkt dat er gekeken moet worden welke werkvormen daarvoor gehanteerd kunnen worden. 

Als voorbeeld noemt zij een werkbezoek, een hoorzitting, het organiseren van een rondetafelgesprek. 

Alles afhankelijk van het onderwerp en de wensen van de commissie. 

De PvdA vraagt aan het CDA wie zij dan zou willen uitnodigen. Mensen uit het veld in de provincie of 

beleidsmakers uit het land of de provincie. 

Het CDA zegt dat, dat afhangt van de vraagstelling. Zij wil als politieke partij graag weten wat de 

effecten van het beleid zijn in de Flevolandse samenleving. 

De VVD zegt dat er ook al het een en ander is gebeurd. Daar is een formulier van. Er zijn veel 

deelnemers geweest en veel gesprekken gevoerd. Met deze informatie kan de commissie haar 

voordeel doen. 

De PvdA vraagt of dat niet specifiek gericht was op Jong en Cultuur. Zij vraagt of bij het vaststellen 

van de nieuwe kaders niet breder gekeken moet worden. 

De voorzitter stelt voor om in juni kaders te stellen. Indien de commissie zich over bepaalde 

onderwerpen beter wil oriënteren, kunnen daarover bijeenkomsten worden belegd. Dan kan bekeken 

worden wat voor soort bijeenkomsten dat moeten zijn. Een andere mogelijkheid is, om als straks de 

Zienswijzen komen waarin de verenigingen hun reactie kunnen geven op de eerste contouren van de 

cultuurnota, dat de commissie zich op een aantal aspecten daaruit richt.  

Mevrouw Lodder zegt dat er een ontwikkeltraject ligt rondom Landschapskunst, monumenten, 

ondersteuningstructuur die onderdeel van de nieuwe nota zullen zijn. Er kunnen een aantal 

groeitrajecten worden geformuleerd met daarin de ruimte om te kijken hoe het beleid verder kan 

worden ontwikkeld. De kaderstelling moet dan anders worden geformuleerd.  

De voorzitter zegt dat er een schema opgesteld zal worden over wie, wat, wanneer gaat doen. Het 

wordt een coproductie van de griffie en de ambtelijke dienst. Het zal in juni aan de orde komen. Dan is 

bekend wat er gaat gebeuren en wiens verantwoordelijkheid het is. 

 

8. Sluiting 

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en schorst de vergadering tot 15:30 uur. 

Vervolgens heropent de voorzitter de vergadering om 15.30 uur. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Prov inc i e  F levo land  Verslag  
  

 

 Bladnummer 

 8 

 

 

 

 

 

 

 

Aanwezig zijn: 

De heer M. Bogerd (voorzitter), dames M. Jonker-Waterlander (VVD), A. van Stenus-van Basten 

(VVD) en M. Luijer (CDA), heer J.N.J. Appelman (CDA), dames L.B.M. Venselaar (PvdA), T. Zeilstra-

van der Meulen (PvdA) en N. van Herwaarde-van Ravenzwaaij (SP), heer F. Brouwer (ChristenUnie), 

dames M.J. Kolkman-Hoving (ChristenUnie) en A.S.M. Roda (GroenLinks), de heer R. de Wit (SGP) 

en de heer S. Jokhan (commissiegriffier)  

 

Ook aanwezig zijn:  

Leden van Gedeputeerde Staten: de heer J.M. Bos (gedeputeerde) 

Overige aanwezigen: mevrouw T. Lodder (afd. SPV) 

 

Afwezig zijn:  

de dames Y Weijand (VVD) en M.C. Bax (PvdD) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering. De Jaarrekening en de Voorjaarsnota zullen worden behandeld. 

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter zegt dat de commissieleden een mail hebben ontvangen waarin staat dat het 

programma 9, Wonen ook in deze vergadering behandeld moet worden. Punt zeven op de agenda: 

vaststellen beleidskaders cultuurbeleid 2009-2012, is vanaf 13:00 uur tot nu besproken in een 

werkvergadering. Besproken is hoe het cultuurbeleid was en hoe het zou kunnen worden. 

Afgesproken is om in de commissievergadering van 26 juni de kaders te gaan stellen. Er komt een 

‘nota commissie’ zodat aan de hand van dat stuk de kaders gesteld kunnen worden. Er komt ook een 

procesvoorstel waarin de stappen staan en ook wie, waarvoor verantwoordelijk is. Vanmiddag is ook 

vastgesteld dat de commissie zich moet oriënteren. Daartoe heeft de commissie een uitnodiging 

‘dagtocht Landschapskunstwerken’ ontvangen. De voorzitter vraagt hen die niet kunnen even te 

reageren. Hij wil met de commissieleden afspreken dat de commissie Samenleving de commissie is 

die wel reageert op uitnodigingen. 

GroenLinks zegt dat het door privé omstandigheden niet mogelijk is om aanwezig te zijn. 

Het CDA vraagt tot welke datum er gereageerd kan worden. Dit in verband met een landelijk congres 

van het CDA. 

De voorzitter zegt dat er deze week nog gereageerd kan worden. 

De PvdA vraagt naar de datum. Mevrouw Zijlstra heeft zich voor het werkbezoek en het Sociaal Debat 

afgemeld bij de griffie. 

De voorzitter zegt dat 31 mei de datum is. De voorzitter zegt dat hij degenen die volgende week 

kunnen om 12.15 uur verwacht voor het bezoek aan Sportservice Flevoland. Op 20 mei zal het 

Sociaal Debat plaatsvinden. 

 

3. Mededelingen voorzitter/presidium/Statengriffie 

Er zijn geen mededelingen. 

 

4. Jaarstukken 2007 en bestemming rekening resultaat 2007 

De voorzitter stelt voor eerst de jaarstukken te behandelen en daarna in één keer de voorjaarsnota en 

de financiële kaders te bespreken. Hij vraagt de commissie of zij daarmee in kan stemmen. Dat is het 

geval. 

 

a. Algemene ronde 

De VVD vindt het een helder, makkelijk leesbaar stuk. Zij was zeer blij met de ‘tafeltjes ronde’ en 

spreekt haar dank uit. 

Het CDA geeft haar complimenten voor de tekst. Het verschil tussen beleid en uitvoering is goed 

zichtbaar in dit stuk. Er is een goed overzicht gemaakt van wat er niet gedaan is en wat er bereikt is. 
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GroenLinks ziet een grote vooruitgang ten opzichte van vorige stukken. In de accountantsverklaring 

vond zij een afwijking tussen 2007 en 2006. Zij vraagt aan de gedeputeerde wat er de oorzaak van is 

dat er zo vaak onderbesteding plaatsvindt. 

De SGP zegt dat naarmate de provincie ouder wordt, de rapporten dunner en transparanter worden. 

De PvdA heeft ook de behoefte complimenten uit te delen. Ze heeft een aantal stukken ontvangen die 

goed te lezen zijn. Dit in tegenstelling tot voorgaande jaren. 

De SP vindt het goed leesbare stukken en hoopt dat ze in de komende jaren nog compacter zullen 

worden. 

De ChristenUnie sluit zich aan bij de complimenten over het verslag en de ‘tafeltjes ronde’. Zij spreekt 

haar zorg uit over het weerstandsvermogen van de provincie en in het bijzonder dan over de 

jeugdzorg uitkeringen die van het Rijk verwacht mogen worden. Het gaat om incidentele gelden. 

De voorzitter vat het voorgaande samen. Er zijn veel complimenten gemaakt over de stukken. Er zijn 

een paar opmerkingen gemaakt over onderbesteding en weerstandsvermogen en de afwijking 

2007/2006. 

Gedeputeerde Bos neemt namens allen de complimenten in ontvangst. Als alle leden van de 

commissie vinden dat de stukken nog compacter zouden moeten zijn, zal daar in de commissie 

Bestuur over gesproken moet worden. Het lijkt hem een goed idee om de ‘tafeltjes ronde’ te blijven 

doen. Hij deelt de zorg met betrekking tot de risico's ten aanzien van de Jeugdzorg. Zeker ten aanzien 

van incidenteel geld loopt de provincie, als formeel eindverantwoordelijke, risico. Op een aantal 

departementen bestaat de indruk dat de provincies genoeg geld hebben. Als het gaat over de 

onderbestedingen zegt de gedeputeerde, dat er altijd geprobeerd wordt binnen de begroting te blijven. 

Op pagina 73 is een poging gedaan om een verschillenanalyse weer te geven. Daar wordt 

weergegeven waardoor de verschillen veroorzaakt worden. De provincie doet vaak zaken met andere 

partners waarvan men op voorhand niet weet of ze een zaak sluitend kunnen krijgen. Dan blijft er wel 

eens geld staan. 

 

b. Programma zeven: Zorg, onderwijs en welzijn. 

De voorzitter stelt voor met het onderwerp Zorg te beginnen. In tweede instantie kunnen dan 

onderwijs en welzijn besproken worden. 

De VVD vraagt wanneer zij het rapport, over concrete meetbare doelen op provinciaal beleid op het 

gebied van Onderwijs, zorg, cultuur en sport dat in 2008 zou verschijnen, tegemoet kan zien. Zij wil 

weten welke vervolgstappen er genomen zullen worden aan de hand van de uitkomsten en 

conclusies. Op bladzijde 68 staat de tabel ’achterstand voorzieningenniveau’. Hieruit blijkt dat de 

provincie Flevoland flink achterloopt bij de rest van Nederland. Zij spreekt de hoop uit dat GS blijvend 

druk zal blijven uitoefenen op het Rijk voor extra budget. Het kabinet gaat de komende jaren extra 

geld uittrekken voor jeugdgevangenissen. Een hernieuwde lobby voor de vestiging van een justitiële 

jeugdinrichting in Almere zou mogelijk succes kunnen hebben. In 2006 heeft de provincie besloten dat 

er voor jeugdigen, geplaatst op een strafrechtelijke dan wel civiele titel, in elke regio gescheiden 

opvang en hulp moet komen. Op 1 januari 2008 en op 1 januari 2009 zijn tranches gepland waarop 

civielrechtelijk geplaatste jongeren bij de Jeugdzorg worden ondergebracht. Op 1 januari 2010 vindt 

de derde tranche plaats. De VVD -fractie vraagt of dit allemaal volgens plan is verlopen. In december 

is bij bureau Jeugdzorg in samenwerking met de Raad van de Kinderbescherming begonnen met het 

project ‘ Beter Beschermd’. Wanneer is hiervan een evaluatie te verwachten? Zij vraagt of het mogelijk 

is deze evaluatie te doen in de vorm van een presentatie, zodat het wat concreter wordt. De provincie 

heeft met de jeugdzorginstellingen afspraken gemaakt over de invoering van prestatie indicatoren. De 

VVD vindt het essentieel dat er goede prijs/prestatie afspraken gemaakt worden. Om te zorgen dat er 

vooral goede jeugdzorg komt. Het uitgangspunt van het beleid is van toepassing op marktprincipes 

maar niet op marktwerking. Dit betekent dat de provincie met de bekende zorgaanbieders 

samenwerkt. De VVD vindt het een goede zaak dat nieuwe toetreders niet a priori uitgesloten worden. 

Zij is van mening dat de instellingen zich ook moeten richten op efficiëntie en het zo effectief mogelijk 

inzetten van hun financiële middelen. Begin april worden de eerste resultaten verwacht. Zij vraagt 

wanneer zij deze resultaten tegemoet kan zien. In juni wordt de voortgangsrapportage over het IPT 

verwacht. Zij vraagt waarom er in de begroting van 2008 geen budget meer voor IPT is opgenomen. 

De PvdA heeft twee vragen bij pagina 71. Zij vraagt of er voortgang te melden is over de nauwe 

samenwerking tussen Zorgbelang en Axxion. Zij wil ook weten of er budget is voor de campagne 

‘Gezond gewicht’ en zo ja hoe groot dat budget dan is. De fractie van de PvdA ziet dat er duidelijk 

resultaat is van de projecten in de Jeugdzorg. Door verschillende oorzaken kan er nog niet over 

voldoende informatie beschikt worden. Het lijkt daarom niet verstandig om nu al voor het hele jaar te 

bepalen of er met bepaalde projecten gestopt moet worden of niet. Er moeten nu geen onomkeerbare 

besluiten worden genomen. Het standpunt van de PvdA ten opzichte van de marktwerking in de 
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Jeugdzorg is in eerdere notities al verwoord. Jeugdzorg is een verantwoordelijkheid van de provincie. 

Toch zijn er nog een aantal Jeugdzorg instellingen waar de provincie niet verantwoordelijk voor is 

(Willem Schrikkergroep e.a.). Zij vraagt hoe de provincie toch de kwaliteit van de instellingen in de 

gaten kan houden. Wat de gelden voor het IPT betreft is er al een grote inspanning geleverd. Zij 

vraagt de gedeputeerde naar de positieve invloed hiervan op de wachtlijsten in de Jeugdzorg. 

De SGP vindt het belangrijk dat het voorzieningenniveau van de provincie en het sociaal beleid gelijke 

tred houden met de groei van de bevolking. Ze is benieuwd naar de inhoud van het Sociaal Rapport. 

Het wegwerken van de wachtlijsten in de Jeugdzorg vindt zij buitengewoon belangrijk. Zij waardeert 

de inspanningen op dit gebied bijzonder. Er moet nog meer samengewerkt worden in de preventieve 

sfeer. Zij vraagt hoe de stand van zaken is bij het project ’Zij aan Zij’. Deze fractie vraagt of er inzicht 

is in de instroom van leerlingen op opleidingen in de zorg, om aan de kwalitatieve en kwantitatieve 

vraag in de zorg te kunnen voldoen. Zij vraagt of de provincie voldoet aan de wettelijke criteria ten 

aanzien van de aanrijtijden van de ambulances. Zij hoopt dat het budget dat er is voor ‘Gezond 

Gewicht’ binnen niet al te lange tijd niet meer nodig zal zijn. 

De SP zegt dat op pagina 68 staat dat de caseload norm voor de gezinsvoogdij is teruggebracht naar 

17,5 dossier per medewerker. Zij wil graag weten hoe deze vermindering tot stand is gekomen. Zij 

heeft gelezen dat er geen samenwerking met de Willems Schrikkergroep meer is. Zij vraagt of deze 

samenwerking wel weer in zicht komt. Zij vraagt of er door het opleiden van 80 hulpverleners tot IPT- 

er, zaken zijn blijven liggen. Of is hiervoor extra personeel aangenomen. 

Het CDA is blij met het hoge ambitieniveau van deze portefeuille. Er wordt een grote inspanning 

gedaan om deze ambitie te realiseren. De toezegging om te investeren in het verhogen van het 

voorzieningenniveau spreekt het CDA erg aan. Zij vraagt om een toelichting op de aansluiting van de 

indicaties op het zorgaanbod. Het college stuurt op versterking van de sturing op de jeugdzorg door 

middel van schaalvergroting. Deze lijn is niet conform het regeringsbeleid. De provincie zou kenbaar 

moeten maken wanneer zij, op termijn, enige vorm van marktwerking zou willen toelaten. Zij mist in 

deze tekst de visie van het college. Het inzetten op IPT is een prima methodiek. Het CDA wil aandacht 

vragen voor de residentiële opvang en nog meer specifiek voor 24 uurs crisisopvang. Ze heeft 

begrepen dat hiervoor weinig plaatsen beschikbaar zijn. Zij vraagt of er een visie op de relatie tussen 

deze twee vormen van opvang is. De inzet op IPT betekent niet dat de crisisopvang minder wordt. Ze 

heeft veel waardering voor de ingezette initiatieven en behaalde resultaten op het gebied van 

aansluiting Jeugdzorg op Speciaal onderwijs, sport et cetera. In het kader van de nieuwe buitenpoli 

van het Antonius ziekenhuis uit Sneek wordt, opmerkelijk genoeg, gesproken over marktwerking. Dat 

leidt tot de vraag of de ziekenhuizen in Flevoland een gat hebben laten vallen in het zorgaanbod. Zo 

ja, hoe heeft dat kunnen gebeuren. Zij vraagt ook om een toelichting op het feit dat het overleg van de 

ziekenhuizen weinig heeft opgeleverd. 

De ChristenUnie zegt dat er veel gebeurd op het gebied van de Jeugdzorg. Twee scholen hebben 50 

procent bijgedragen in de financiering van het project Leef met Stijl. Zij is benieuwd te horen welke 

inzet er is gepleegd om te proberen deze projecten naar de gemeenten te krijgen. 

GroenLinks heeft een vraag over de samenhang van politie met justitie als het gaat om Jeugdzorg. Zij 

vraagt wat er bedoeld wordt met de samenhang zoals die genoemd wordt op bladzijde 71, 2
e
 kolom. 

Ze is ook zeer nieuwsgierig naar het Sociaal Rapport dat er eigenlijk al had moeten zijn. 

Gedeputeerde Bos begint met te zeggen dat het Sociaal Rapport klaar is. Er wordt voor gezorgd dat 

de commissieleden het zo spoedig mogelijk krijgen. Achterstand voorzieningenniveau. De 

inspanningen met betrekking tot IFA hebben nog niet veel opgeleverd. Er zijn nu een aantal projecten 

op sociaal gebied en op zorggebied, die een goede kans hebben om tot ontwikkeling te komen. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de tranches met betrekking tot de fasering bij de omslag in de 

jeugdgevangenissen - in de scheiding van straf en civiel - een verantwoordelijkheid zijn van het 

ministerie van Justitie. Zij zeggen dat ze de termijn zullen halen. De provincie is al geruime tijd samen 

met Almere bezig met grond aanbieding/koop en een plan om een nieuwe justitiële jeugdinrichting in 

Almere van de grond te krijgen. Dit plan wordt op een aantal manieren gedwarsboomd. Ten eerste 

door het feit dat het SCP wisselende cijfers krijgt voor de toekomstige behoefte. De ene keer is dat de 

gesloten Jeugdzorg en de andere keer weer justitie. De besluitvorming wordt daardoor vooruit 

geschoven. De Tweede Kamer heeft uitgesproken dat in elke provincie beide soorten inrichtingen 

aanwezig moeten zijn. De minister ontkent dit. Het ministerie heeft de provincie Flevoland aan de 

provincies Utrecht en Gelderland gekoppeld. Met Gelderland wordt de mogelijkheid verkend om 

bedden over te dragen. De minister heeft min of meer toegezegd om te luisteren naar de 

mogelijkheden van het kansrijke project in Almere. De gedeputeerde is blij met de goede 

samenwerking met de betrokken instelling en de gemeente Almere. Eén en ander heeft de volle 

aandacht van het college in het kader van de werkgelegenheid en het hebben van een goed sluitend 

netwerk van zorg. Het allerergste zou zijn (volgens het laatst bekende scenario) dat Lelystad 
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omgebouwd zou worden tot justitiële jeugdinrichting. In Almere zou het dan om gesloten jeugdzorg 

moeten gaan. Dan zou Flevoland een overcapaciteit krijgen aan strafrechtelijk geplaatste jongeren 

waarvoor zij later verantwoordelijk zou zijn voor re-integratie et cetera. In de gesloten Jeugdzorg zou 

Flevoland dan ernstig tekort gaan schieten. Het lijkt de gedeputeerde een goede suggestie om in 

overleg met de voorzitter en de griffie te kijken hoe hij de commissie van goede projecten zoals’ Beter 

Beschermd’ in kennis kan stellen. De negatieve geluiden ten opzichte van de Raad van de 

Kinderbescherming zijn duidelijk aan het veranderen. Er is gesproken over het plan voor de sturing op 

Jeugdzorg. In de commissievergadering van juni zal het college daarover met de commissie van 

gedachten wisselen. Het is zeker niet zo dat het college niet openstaat voor nieuwe instellingen. Het 

college is niet op voorhand negatief over nieuwe initiatieven. Zij moeten wel aansluiten bij het 

beschikbare aanbod. De eerste prioriteit is om de zorgvraag dekkend te krijgen. Wat de vraag over het 

IPT betreft zegt hij dat het IPT een geïntegreerd onderdeel is van het zorgaanbod van de 

zorginstellingen. In 2007 was er apart budget voor het wetenschappelijk onderzoek. Op dit moment is 

er geen extra budget nodig. Door Zorgbelang en Axxion is op bestuurlijk niveau de intentie 

uitgesproken om zich te oriënteren op intensieve vormen van samenwerking. De provincie investeert 

op dit moment  € 35.000 in de campagne’ Gezond Gewicht’. Een aantal gemeenten draagt daar 

gezamenlijk nog eens € 15.000 aan bij. Het project loopt naar tevredenheid. De voorgenomen 

samenwerking van Triade met Coloriet. De provincie kan instellingen niet verbieden met andere 

instellingen bestuurlijke samenwerkingsverbanden aan te gaan. De provincie eist wel een aparte 

boekhouding. Omdat het bureau Jeugdzorg Flevoland niet zo groot is wordt er samenwerking gezocht 

met een landelijk werkende instelling. Dit zijn er nog vier. De provincie probeert niet te verslappen 

waar het gaat om het voorzieningenniveau. Het Rijk heeft Flevoland niet primair op het netvlies. Het 

werkbezoek aan Zij aan Zij werd georganiseerd om de Staten te laten beoordelen of er nog in 

geïnvesteerd moet worden. De banen in de zorgsector vormen vaak een vergeten component als het 

gaat om de werkgelegenheid. De ’zorg’ is een belangrijke werkgever. De provincie probeert zelf actief 

mee te doen bij het, onder de aandacht brengen, van de duale opleiding verpleegkunde bij 

Windesheim in Lelystad. De gedeputeerde weet dat het deltaplan binnen de gezinsvoogdij er hard aan 

heeft gewerkt om de caseload terug te brengen van 25 naar 15. Ze zijn op 17 1/2 uitgekomen. 

De SP wil weten of dat nu ook zo blijft. 

Gedeputeerde Bos zegt dat minister Rouvoet zich geconformeerd heeft om landelijk, op het gebied 

van de voogdij, dit jaar nog, € 2 miljoen bij de provincies weg te halen. De provincie heeft hem 

duidelijk gemaakt dat, dat niet kan. Eind 2007 zijn er 80 mensen opgeleid tot IPT-er. Dit is inmiddels 

een geïntegreerde methodiek in het zorgaanbod. Er zijn geen taken door blijven liggen maar het heeft 

wel geleid tot het aantrekken van nieuwe medewerkers. De snellere indicatiestellingen hebben nog 

niet geleid tot een snellere aansluiting op het zorgaanbod. De totale termijn is wel verkort. Het 

voortraject is nu beter waardoor er wel een betere aansluiting is. De ’doorbraak methodiek’ zal als pilot 

in de zorginstellingen worden uitgeprobeerd. Het is vooral de inzet van de provincie om naast goede 

zorg ook af te rekenen op resultaten. De provincie heeft een tekort aan residentiële bedden. Er is € 

500.000 ter beschikking gesteld aan de zorgaanbieders om te zorgen dat de 24 uurs crisisopvang niet 

wordt geïnstitutionaliseerd. Men denkt daar alle crisissituaties mee te kunnen opvangen. Het college 

spreekt geen waardeoordeel uit over de ziekenhuizen. Er is alleen een feitelijke constatering. 

Ziekenhuizen zijn al meer gewend aan bepaalde vormen van marktwerking. Wanneer een ziekenhuis 

zich in Flevoland wil vestigen worden er bestuurlijke contacten gelegd. Er is een forse groei 

geconstateerd in de productiviteit van de IJsselmeer Ziekenhuizen. Indien het, in verband met 

samenwerking, noodzakelijk is, wil de provincie mediation aanbieden. De IJsselmeer Ziekenhuizen 

zijn één van de grootste werkgevers in Flevoland. Voor de overdracht van projecten als ’Leef met Stijl’ 

en de centra voor Jeugd en Gezin moeten de gemeenten flink op de huid worden gezeten. 

De ChristenUnie zegt dat ze eigenlijk wil weten of er in de jaarstukken over gerapporteerd kan 

worden. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de rapportage van ’Leef met Stijl’ in juni terugkomt. Dan kan bekeken 

worden of er wel of geen voortgang moet plaatsvinden. De samenhang politie/justitie. In het GAAF 

convenant is de eerste tranche gesloten met onderwijs/ jeugdzorg/gemeenten en provincie. Bij de 

tweede tranche is dit ook met politie en justitie gedaan. Er wordt geprobeerd om hier op bestuurlijk 

niveau en op uitvoeringsniveau invulling aan te geven. Gevolg hiervan zijn de ‘jeugd monitoren’. 

Recent is besloten om de voorzieningen voor jongeren met elkaar af te stemmen. In Almere en 

mogelijk ook in Lelystad wordt een ‘veiligheidshuis’ ontwikkeld. 

De voorzitter heeft een paar punten genoteerd. Namelijk dat het Sociaal Rapport er is en op korte 

termijn ter beschikking komt. Dat het presidium nog eens moet kijken naar de projecten ‘Beter 

Beschermd’ enz. en hoe daar informatie over gegeven kan worden. Hij vraagt de fracties een reactie 

te geven op het werkbezoek aan het project ‘Zij aan Zij‘. 
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De PvdA heeft bij het werkbezoek geconstateerd dat er prima opvang wordt geboden. Zij krijgt wel de 

indruk dat Flevoland hier zorg biedt die elders ontbreekt. Zo ontstaat een overloop. Dat lijkt deze 

fractie niet de bedoeling van de inzet van Flevolandse middelen. Zij wil nog eens benadrukken dat hier 

voor de gemeenten een duidelijke taak is weggelegd. Zij wil de projecten ‘Zij aan Zij’ en ‘Enkeltje 

Zelfstandig’ nog eens kritisch bekijken en breder in de commissie bespreken. De opvang die geboden 

wordt staat niet ter discussie. 

De SGP zegt dat het formeel niet de taak van de provincie is maar dat zij mensen in nood graag wil 

helpen. 

De ChristenUnie is benieuwd of er al resultaten bekend zijn van de lobby naar Almere om het Leger 

des Heils te ondersteunen.  

GroenLinks is bij het bezoek de complexiteit van de financiering van de voorzieningen opgevallen. Zij 

zou hierin meer inzicht in willen krijgen, zodat ze daar een standpunt over in kan nemen. In de 

jaarstukken staat het een en ander over de relatie van de provincie met de WMO. Zij vraagt of deze 

beide onderwerpen een keer extra belicht kunnen worden. 

Gedeputeerde Bos zegt dat er nog geen afspraak gemaakt is met het Leger des Heils. De 

gedeputeerde wil de commissie in korte bijeenkomst vóór een vergadering of schriftelijk, informeren 

over de financiering van de voorzieningen. Dit kan op korte termijn. 

De voorzitter zegt dat het erom gaat waar de verantwoordelijkheden liggen en wiens taak iets is. Hoe 

lopen de geldstromen, hoe zit het met de WMO ten aanzien van deze specifieke groep. Als de 

gedeputeerde dit schriftelijk kan toelichten, werkt dat het snelst. 

Gedeputeerde Bos zegt dat het complexer wordt als het gecombineerd wordt met de WMO en de rol 

van de provincie daarin. Hij zal proberen het nu uit te leggen. Het gaat om een initiatief van het Leger 

des Heils om een hiaat in het zorgaanbod op te vullen. Het kan maatschappelijk opvang zijn, het kan 

Jeugdzorg zijn, het kan WMO zijn. Er zitten maar weinig ‘Jeugdzorg jongeren’ met een indicatie. 

Daardoor is er eigenlijk geen relatie met de provincie. Het betreft hier echter een belangrijke 

maatschappelijke functie. De Staten staan voor de vraag of zij vinden dat de provincie haar deel van 

de financiering moet continueren. 

GroenLinks wil nog meer duidelijkheid over wat er van de gemeenten gevraagd kan worden. 

De ChristenUnie heeft gemerkt dat de bijdrage van de provincie een aanvulling is op wat er uit allerlei 

‘potjes’ komt. Als er van al deze bijdragen één wegvalt heeft dat direct consequenties. 

De PvdA wil niets afdoen aan hetgeen binnen deze instelling gebeurt. Door het laten zien van nut en 

noodzaak hiervan wil zij de gemeenten een prikkel geven. De vraag blijft of het wel of geen provinciale 

taak is. De vraag moet gesteld worden of de provincie toch wil blijven financieren als het geen 

provinciale taak is. Als dit zo is moeten er ook zekerheden en garanties gegeven worden. Het is een 

principiële vraag waarover de commissie moet discussiëren. 

De voorzitter zegt dat als er in het kader van de voorjaarsnota over gesproken wordt het goed is als er 

een korte notitie ligt waarin, neutraal, gezegd wordt hoe de verantwoordelijkheden liggen. Daarna 

moet bekeken worden of er al dan niet gefinancierd moet worden. 

De PvdA zegt dat er op een aantal projectmatige onderdelen uit de jaarverantwoording zaken naar 

voren zijn gekomen waarvan de commissie nog niet over voldoende Informatie beschikt. Zij wil geen 

onomkeerbare besluiten nemen. Daarom wil zijn voor die projecten de financiering door laten lopen in 

het komende jaar. Dit wil niet zeggen dat al deze gelden ook besteed gaan worden. Dat zal nog 

moeten blijken. De middelen kunnen dan ingezet worden waar nodig is. Zij wil de afdeling zo meer 

ruimte geven om de projecten binnen het integrale beleid te laten passen. 

Het CDA kan zich heel goed vinden in het voorstel. Het lijkt haar een goede gedragslijn om dat, waar 

nog niet over besloten kan worden, door te laten lopen. 

De VVD wil terugkomen op de sturing op de inkoop van Jeugdzorg. De VVD geeft geen 

waardeoordeel over de toepassing van marktprincipes/marktwerking. Zij vindt het een goede zaak dat 

nieuwe toetreders niet a priori worden uitgesloten. Het is aan de provincie om te kiezen voor een 

nieuwe zorgaanbieder. Ze kan dan ook kritisch zijn over de prestaties. 

Het CDA wacht met spanning het gesprek af wat erover gevoerd zal worden. Ze hoopt dat het op 

lange termijn leidt tot formulering van een visie. Zij heeft vernomen dat de snellere indicatiestelling ook 

leidt tot een sneller verlopen van de termijn. Zij vraagt hoeveel indicatiestellingen hierdoor niet tot zorg 

hebben geleid. 

Gedeputeerde Bos antwoordt op de vraag hoeveel mensen een nieuwe indicatie nodig hebben omdat 

hun termijn verlopen is, dat hij niet weet of dit geregistreerd wordt. Er wordt wel geregistreerd hoeveel 

aanmeldingen er bij bureau Jeugdzorg voor ‘indicatie gesprekken’ zijn, die niet leiden tot een indicatie 

voor zorgvraag. Hij belooft te kijken of deze cijfers geproduceerd kunnen worden. 

Het CDA heeft uit de toelichting over de crisisopvang begrepen dat het probleem niet zit in de omvang 

van het budget. Er is behoefte aan stabiliteit in het organiseren van deze voorziening. Ze heeft nog 
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geen antwoord gekregen op de vraag over het overleg met ziekenhuizen uit andere provincies. Zij wil 

weten waarom dit niet veel heeft opgeleverd. 

De PvdA wil weten waar zij het budget terug kan vinden voor de campagne ‘ Gezond Gewicht’ . 

De SGP zegt dat zij nog geen antwoord heeft gekregen op de vragen over de aanrijtijden van de 

ambulances. 

Gedeputeerde Bos zegt dat er voldaan wordt aan de wettelijke normen voor de aanrijtijden van 

ambulances. Het is nog steeds een provinciale taak. De provincies willen er met de minister over 

spreken. Het maakt onderdeel uit van de Strategische Agenda. De verkennende gesprekken met 

andere ziekenhuizen hebben niets opgeleverd. De IJsselmeer ziekenhuizen zoeken samenwerking 

daar, waar dat nodig is. Het hier gegeven signaal over crisisopvang herkent hij niet, maar wil hij wel 

verder uitwerken. 

De voorzitter vraagt of de gedeputeerde de toezegging met betrekking tot nieuwe indicatiestellingen 

nog even kan herhalen.  

Gedeputeerde Bos zegt dat hij in elk geval kan aangeven hoeveel aanmeldingen niet geleid hebben 

tot indicatie en hij zal proberen te achterhalen van hoeveel hernieuwde indicaties - vanwege het 

verlopen van de termijn - er sprake is. 

De Staten hebben € 600.000 ter beschikking gesteld in het kader van het Hoofdlijnenakkoord en 

daaruit zal het budget voor de campagne ‘Gezond Gewicht’ gehaald worden. 

De voorzitter zegt dat nu verder gegaan zal worden met onderwijs en welzijn. 

De VVD is verheugd dat er meer Hoger onderwijs naar Flevoland is gekomen in de afgelopen paar 

jaar. De instroom van studenten is echter nog onvoldoende. Zij vraagt zich af hoe de provincie 

Flevoland attractiever gemaakt kan worden voor jongeren. Naast het onderwijs moeten er voldoende 

randvoorwaarden aanwezig zijn. Goede bereikbaarheid en woonruimte. Vanwege de ontoereikende 

rijksfinanciering van het Speciaal onderwijs zou een monitor opgesteld worden over vraag en aanbod 

in het speciaal onderwijs in Flevoland. Dit om de knelpunten in kaart te brengen. Zij vraagt wat de 

afspraken zijn, aan de hand van deze resultaten, en wanneer zij de monitor kan verwachten. Ze 

vraagt of er extra geld komt of dat er weer een incidentele bijdrage geleverd moet worden. Ze vraagt 

of er al zicht is op het feit of de rijksregeling nu wel een structurele oplossing zal bieden. Ze vraagt of 

de gedeputeerde haar er over kan informeren of er dit jaar geen financieel probleem was in het 

speciaal onderwijs. Zij wil ook weten of de, in voorgaande jaren, ingezette extra gelden juist zijn 

ingezet en afdoende waren. GS gaat ervan uit dat er een afbouw zou zijn van de inzet van autonome 

middelen. De VVD zou graag zien dat deze gelden, zo mogelijk, ingezet gaan worden voor nieuw 

beleid. Sportservice Flevoland. Deze instelling is afhankelijk van subsidies van Rijk en provincie. De 

komende jaren loopt de rijksbijdrage terug. De provinciale bijdrage zal vanaf 2009 structureel moeten 

worden verhoogd. De provincie heeft subsidie verleend voor wet en regelgeving, voor het beleid, 

vrijwilligers en specifieke doelgroepen zoals ouderen en allochtonen. De VVD vraagt of de 

gehandicapte sporters ook onder deze doelgroep vallen. Zij vraagt wat SSF met deze subsidie heeft 

gedaan. 

De voorzitter zegt dat de commissie zich nu beperkt tot de jaarrekening. Straks, bij de voorjaarsnota 

en de financiële stukken, moet worden bekeken waar iets bij komt en waar iets afgaat. 

De PvdA zegt dat gedeputeerde Greiner in 2007 heeft uitgelegd welke convenanten gesloten zijn 

tussen de Hogeschool van Amsterdam en Windesheim. Zij vraagt of er overloop is van Windesheim 

naar Amsterdam en omgekeerd. Ook zij vraagt naar de monitor ‘Speciaal onderwijs’. 

GroenLinks is het opgevallen dat er nauwelijks overleg is geweest met de gemeenten over het 

Speciaal onderwijs. Toch zijn de beoogde resultaten gehaald. Zij vraagt welke rol er weggelegd is 

voor de gemeenten. 

Het CDA heeft niet veel toe te voegen. Ze is blij met het convenant voor het Hoger onderwijs. Zij 

twijfelt niet aan de achterstand in de voorzieningen voor het Speciaal onderwijs. De investering van € 

100.000 in het Speciaal onderwijs heeft kinderen en gezinnen geholpen. 

De SGP weet dat het een rijkstaak is, maar vraagt of de provincie toch iets kan en wil doen voor de 

hoogbegaafde kinderen op ‘gewone’ scholen. 

Gedeputeerde Bos verexcuseert gedeputeerde Greiner wiens dochter deze dag trouwt. Hij zal hem 

vandaag vervangen. De monitor over het Speciaal onderwijs komt binnenkort. Er is gedurende twee 

jaar incidenteel geld ingezet. Er zijn signalen dat de toestand weer zorgelijk is. In de Noordoostpolder 

is een uitbreiding gerealiseerd. Daardoor werd een ‘doorschuif’ van Almere en Lelystad mogelijk. De 

provincie heeft de uitbreiding gefinancierd en gemeenten hebben daarin geparticipeerd. De provincie 

investeert in de nieuwbouw die na de zomer in Lelystad opgeleverd zal worden. Medio september is 

een bezoek van minister Rouvoet gepland. De gemeenten en EDU 4 zijn nu aan zet. Half juni spreekt 

het college met de betrokken wethouders. Op basis van de monitor zal de directeur van EDU 4 erbij 

betrokken worden. Het is op voorhand niet de bedoeling van het college om hier jaarlijks in te stappen. 
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Sportservice Flevoland is er ook voor gehandicapte sporters. De gedeputeerde is het niet eens met de 

opmerking dat er ’wat’ nieuwe vestigingen voor Hoger onderwijs gekomen zijn. Hij is trots op het 

convenant dat in januari 2007 is afgesloten. Hij ziet de uitwerking ervan. Windesheim grijpt de kansen 

die geboden worden. Bij de HVA in Almere loopt dit veel moeizamer. 

GroenLinks interrumpeert met de opmerking dat zij gelezen heeft dat de inschrijvingen voor de HVA in 

Almere erg tegenvallen. 

Gedeputeerde Bos heeft hierover van het bestuur nog niets gehoord. Het beeld bestaat dat jongeren 

graag in Amsterdam willen studeren. Dat blijkt echter niet zo te zijn. De aanmeldingen in Lelystad 

lopen wel. De ervaring leert dat je 4/5 jaar nodig hebt om een opleiding renderend te maken. 

De PvdA zegt dat ze niet bedoeld heeft dat er een negatieve impuls was. Vanuit de senaat waren er 

vragen gesteld over de ontwikkeling van het Hoger onderwijs in Flevoland. Het valt mensen in het land 

op dat Flevoland wel op de goede weg is maar dat zij nog niet voldoet aan de behoefte van jongeren 

om Hoger onderwijs in Flevoland te krijgen. 

Gedeputeerde Bos vindt het belangrijk dat het college zich inspant om het voor elkaar te krijgen. Dat 

zij probeert de betrokken instellingen en bedrijven erbij te betrekken. Hij ziet dat de wethouders van 

Almere en Lelystad hun inspanningen erop richten. Er wordt ook gekeken hoe de CAH in Dronten erbij 

betrokken kan worden. Zij willen in Almere een aantal zaken ontwikkelen. In de redactie van de 

jaarrekening is een stukje weggevallen. In het inleidende stukje over onderwijs staat: "er is nauwelijks 

overleg gevoerd". Dit moet zijn: "er is nauwelijks formeel bestuurlijk overleg geweest". Met het Hoger 

onderwijs is veel overleg gevoerd. Met de wethouders die gaan over het reguliere onderwijs is slechts 

één keer overleg geweest. Er is wel veel gesproken met wethouders over het Speciaal onderwijs. Hij 

is terughoudend als het erom gaat hier steviger op in te zetten. De provincie probeert hier de 

‘Makelaarsrol’ op zich te nemen. Wat het project voor de hoogbegaafden betreft denkt de 

gedeputeerde dat indien er een subsidie verzoek gedaan zou worden, dit niet positief beoordeeld zou 

worden aangezien het niet binnen de beleidsregels van de provincie past. Hij vindt het een 

verantwoordelijkheid van het onderwijs om zelf daarin te voorzien. Het is de vraag in hoeverre hier 

een bijzondere groep van gemaakt moeten worden. Dan gaat het over de visie op onderwijs en ligt het 

bij de minister van Onderwijs en niet bij de provincie. 

De SGP is het met de gedeputeerde eens. 

Het CDA wil nog iets zeggen over apparaatskosten.( blz.73) Het gaat om het tijdelijke inhuren van 

personeel. Dit is relatief hoog geweest. Ze vraagt of er geen sprake is van een structurele 

onderbezetting in relatie tot het takenpakket. 

De voorzitter denkt dat deze vraag thuishoort in de commissie Bestuur. 

 

d. Programma 9: Wonen 

De voorzitter stelt voor om eerst programma 9, Wonen, te behandelen. 

De VVD vraagt of er ook dit jaar, net als vorig jaar, weer een woonwaaier of iets dergelijks verschijnt. 

Zij vraagt GS om te blijven aandringen op een materiële bijdrage van het Rijk om te voorkomen dat 

Flevoland meer en meer krachtwijken gaat kennen. Voorkomen is beter dan genezen. Het budget is 

nu minder dan in 2006. 

De PvdA zegt dat de wettelijke taken die de provincie heeft in het kader van wonen allemaal correct 

zijn uitgevoerd. Zij is het met de VVD eens waar gaat over de krachtwijken. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de woonwaaier was bedoeld voor PS om een aantal keuzes te kunnen 

maken. In overleg met de voorzitter zou dit gespreksonderwerp geagendeerd kunnen worden. Hij 

merkt wel dat de provincie op het gebied van wonen van de gemeenten steeds meer de vraag krijgt of 

zij hierin een rol op zich wil nemen. Er is echter maar een beperkte ambtelijke capaciteit voor. De 

gemeenten in Flevoland hebben duidelijk gezegd dat ze blij zijn niet tot de 40 krachtwijken te behoren. 

Dat neemt niet weg dat er wel zorgen zijn op dit gebied. De provincie heeft met wethouders en 

woningbouwcoöperaties hierover van gedachten gewisseld. 

De PvdA vraagt of de woonvisie al aan vernieuwing toe is. In een nieuwe woonvisie zouden de 

suggesties van de gedeputeerde mee kunnen worden genomen. Dan wordt het in ieder geval onder 

de aandacht gebracht en besproken. 

Gedeputeerde Bos zegt dat er geen formele eindtermijn is aan de woonvisie. Deze is geïntegreerd in 

het Omgevingsplan. Hij stelt voor om dit, in overleg met de voorzitter, gelijktijdig met de woonwaaier in 

de commissie te bespreken. 

De PvdA zegt dat zij de woonvisie bedoeld had als handvat. Zodat alle thema's weer eens aan bod 

zouden kunnen komen. 

Gedeputeerde Bos bedankt de PvdA voor de suggestie. Voor de vorm waarin dit gebeurt, moet 

misschien een nieuwe methodiek gekozen worden. 
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De voorzitter zegt dat nu programma 8, cultuur besproken zal worden. Gedeputeerde Dijksma heeft 

laten weten dat hij het komende uur nog niet aanwezig kan zijn bij de commissie. Hij verwacht dat 

gedeputeerde Bos zijn plaats zal innemen. 

 

c. Programma 8: Cultuur 

De VVD is blij dat het eerder geplande werkbezoek archeologie in België is omgezet in een 

werkbezoek aan de pilot Rivierduingebied Swifterbant. Ten aanzien van Omroep Flevoland zegt zij dat 

er nog steeds geen besluit is genomen ten aanzien van de financiering van Omroep Flevoland als 

regionale rampenzender. Bij rampen of grootschalige ongevallen is de bevolking van Flevoland 

aangewezen op de regionale radio. Ze vraagt of het nu anders geregeld is dan in 2006 en of het 

college blijft aandringen bij het Rijk. Zij vraagt wat de oninbare lening van € 200.000 is die op bladzijde 

78 wordt genoemd. Waar het gaat om het onderhoud van kunstwerken is de VVD voorstander van het 

opnemen van een jaarlijks onderhoudsbudget voor kunstwerken. Nu wordt dit uit incidentele middelen 

gedekt. Een structureel budget zal de continuïteit van het onderhoud en de restauraties bevorderen. 

De SGP -fractie vraagt bijzondere aandacht voor jong cultureel erfgoed. Het gaat dan om 

beeldbepalende panden in Flevoland. Voorts vindt zij dat belangrijke voorzieningen zoals de SFB 

blijven bestaan. 

GroenLinks heeft uit eerdere besprekingen gehoord dat er, wat het SFB betreft, heldere kaders nodig 

zijn. Zij leest in programma 8 echter dat het afsluiten van een convenant niet nodig was. Deze twee 

opmerkingen komen tegenstrijdig over. 

Het CDA zegt dat er goede resultaten bereikt zijn in de fusie en opzet van de bibliotheken. Er is 

uitgebreid stilgestaan bij de inkooprelatie die er is tussen de provincie en het steunpunt. Hoewel dit 

een faciliterende organisatie is. Dit moet in de toekomst opnieuw bekeken worden. Het CDA steunt 

van harte het idee van de VVD om een structureel budget voor onderhoud van kunstwerken op de 

begroting te zetten. 

De PvdA zegt dat in het verleden is gesproken over ondertiteling op Omroep Flevoland. Ze wil 

nogmaals onder de aandacht van het college brengen dat er over gesproken zou worden dat een deel 

van de subsidie daarvoor gebruikt zou worden. Ze vraagt of dit binnenkort aan de orde is. Op pagina 

76 van de productrealisatie wordt gesproken over beleid in afwachting van de nieuwe cultuurnota. Er 

staat bij cultuureducatie in het primair onderwijs een 0. Zij zou dit graag gecontinueerd zien tot er 

besluitvorming heeft plaatsgevonden. Er staat een groot bedrag voor de wetenschappelijke 

steunfunctie van het NLE. Er is € 160.000 extra subsidie verleend. Zij wil weten waar dit geld naartoe 

gaat en wat het resultaat daarvan is. 

Gedeputeerde Bos antwoordt namens gedeputeerde Dijksma. Het bezoek aan het Rivierduingebied 

lijkt hem zeer interessant. Wat de subsidie aan Omroep Flevoland betreft zegt de gedeputeerde dat er 

voortdurend vanuit het IPO geprobeerd wordt om met het Rijk afspraken te maken. Er moeten 

voldoende middelen voor komen. Omroep Flevoland moet ook volledig kunnen voldoen aan de 

voorwaarden die aan een rampenzender worden gesteld. De oninbaarheid van de genoemde lening 

heeft te maken met het Sportmuseum. Dit museum bestaat niet meer. Als de Staten een structureel 

budget voor onderhoud van kunstwerken op de begroting wil zetten, is dat hun zaak. Het lijkt hem 

verstandig om dan met een dekkingsvoorstel te komen. Hij vraagt mevrouw Lodder om de 

wetenschappelijke steunfunctie van het NLE nader toe te lichten. Omdat er inmiddels nieuwe inzichten 

zijn, zijn er kaders nodig. 

Mevrouw Lodder zegt dat de bibliotheek een wetenschappelijke functie heeft en ook een 

servicebureau. De vraag is hoe het servicebureau het beste ingebed kan worden. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de Staten en het college met elkaar hebben afgesproken dat ondertiteling 

vanaf 22:00 uur afdoende is. De resultaten van de extra subsidie voor de wetenschappelijke 

steunfunctie kan hij op dit moment niet noemen. Er kan wel schriftelijk verslag van worden gedaan. De 

cultuureducatie in het primair onderwijs. Hiervoor geeft hij het woord aan mevrouw Lodder. 

Mevrouw Lodder zegt dat het Rijk een extra stimulans heeft gegeven voor cultuureducatie in het 

primair onderwijs. Het budget dat nu terugloopt naar nul is rijksgeld. De provinciebijdrage loopt door. 

De voorzitter zegt dat hiermee de bespreking van de jaarrekening is afgesloten. 

 

5. De voorjaarsnota 2008 (Statenvoorstel)  

Zie punt 6. 

 

6. Financieel kader begroting 2009 e.v. (Statenvoorstel) 

De voorzitter stelt voor om de punten vijf en zes van de agenda samen te behandelen. De commissie 

stemt hiermee in. 
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De SGP vindt het niet nodig om geld uit te geven voor de Triatlon 2008. Het geld kan beter besteed 

worden aan de Jeugdzorg. Ditzelfde geldt, wat deze fractie betreft, voor het financiële kader. De 

provincie moet alleen geld uitgegeven als zij weet dat het rendement heeft. Zij vindt het ook niet nodig 

om ongeveer € 1 miljoen uit te geven aan grootschalige manifestaties. (blz.4). 

De VVD heeft opgemerkt dat er geen budget is opgenomen voor het vrijwilligerswerk. Zij betreurt dit. 

Vrijwilligers zijn de draaiende motor van de samenleving. Ze vraagt wanneer de initiatieven om de 

zorg aan jeugdigen eerder en adequater beschikbaar te stellen gereed zijn. Zij ziet ook de resultaten 

en aanbevelingen van de werkgroep Leef met Stijl met belangstelling tegemoet. De VVD -fractie is 

tevreden met de gestage groei van de opleidingen in het Hoger onderwijs in Flevoland. De VVD ziet 

met belangstelling uit naar de besteding van de nog resterende middelen (plusminus € 100.000) uit 

het budget van toerisme en recreatie. Het valt op dat cultuurtoerisme, een van de pijlers van het 

toerisme in de provincie, niet specifiek genoemd wordt. Het actieplan cultuurtoerisme laat hiervoor 

voor 2008 geen budget zien. Ze heeft begrepen dat dit is ‘wegbezuinigd’. Zij vraagt of er voor 2009 

budget verwacht kan worden. Zij vraagt wanneer het rapport Cebeon verwacht kan worden. Dit 

rapport had mogelijk input kunnen geven aan de bijstelling van 2008 of had ingezet kunnen worden 

voor nieuw beleid. Zij vindt het jammer dat Statenleden de voortgang van projecten moeilijk kunnen 

volgen. 

De SP denkt dat dit soort vragen thuishoren bij de commissie Bestuur. 

Het CDA heeft geen bijzondere opmerkingen over de Voorjaarsnota. Zij vraagt waarom in de 

financiële kaderbegroting 2009 de provinciale bijdragen aan Sportservice Flevoland structureel met € 

350.000 worden verhoogd. Ze vraagt hoe het komt dat de herschikking van rijksgelden voor cultuur 

nadelig uitpakt voor Flevoland waardoor er € 200.000 per jaar uit eigen middelen aan moet worden 

besteed. De CDA -fractie kan zich vinden in het voorstel voor ondersteuning van het bibliotheekwerk. 

Zij is het er ook mee eens om de huidige jaarlijkse inzet van autonome middelen voor de Jeugdzorg, 

te continueren. 

De SP wil wat zeggen over de pagina's 5, 19,35 en 54. Zij vraagt aan de gedeputeerde of het beperkt 

invoeren van het EKD, effecten heeft op de, ons toebedeelde, Jeugdzorg. Ze gaat ervan uit dat het 

rapport van bureau Cebeon besproken zal worden in de commissie Samenleving, zodat zij invloed uit 

kan oefenen op eventuele actieplannen. Zij vraagt of het project Public Health inderdaad ondertekend 

zal worden en direct van start zal gaan. De SP -fractie vraagt of de Multifunctionele centra ook 

gebruikt zullen worden voor de centra voor Jeugd en Gezin en Ouderenzorg. Dan over de financiële 

kader begroting 2009. Er valt op dat er € 200.000 extra nodig is voor cultuur terwijl er nog gesproken 

moet worden over de cultuurnota. Zij mist nog steeds een voorstel om sport voor iedereen 

toegankelijk te maken. 

De ChristenUnie heeft niet veel opmerkingen over de voorjaarsnota. Ze is benieuwd naar de 

actieplannen voor verbetering van het voorzieningenniveau. De financiële kaderbegroting 2009. Zij 

ziet dat er een aantal gaten in de financiering zijn gevallen, daar waar het Rijk zich terugtrekt. Zij is 

van mening dat de provincie niet zonder meer in een dergelijk gat moeten springen. Bij Sportservice 

Flevoland gaat het om € 350.000 en dat is een verdubbeling. Hetzelfde geldt voor de € 200.000 van 

de cultuurnota. Zij is enthousiast over de presentatie van de bibliotheken en de bereidwilligheid om te 

kijken naar oplossingen. Zij is het eens met het genoemde bedrag van € 170.000 voor het 

bibliotheekwerk. Het is deze fractie niet duidelijk of de voorgestelde bijdrage van € 1 miljoen voor 

kansrijke initiatieven bedoeld is als bijdrage voor twee jaar of als bijdrage per jaar. Regelmatig komen 

kansrijke initiatieven uit PS wellicht kan deze post worden gebruikt voor nieuw beleid. 

De PvdA vindt dat Sportservice Flevoland haar werk voort moet kunnen zetten. Zij zou graag een 

nadere toelichting zien op de samenstelling van het bedrag en het stopzetten van de subsidie van 

OCW. Ook zij kan instemmen met een budget van € 170.000 voor SFB. 

Gedeputeerde Bos zegt dat één van de voorwaarden voor het organiseren van de WK Triatlon, het 

organiseren van een programma voor de gasten is. Hij is het ermee eens dat het college voorzichtig 

om moet gaan met geld. Het college draagt vrijwilligerswerk een warm hart toe. Er is een bedrag 

gereserveerd maar de invulling komt later. De inventarisatie die gemaakt wordt bij de gemeenten is 

bedoeld om in kaart te brengen wat de gemeenten doen. (Maatschappelijk werk, vorming van centra 

voor Jeugd en Gezin). Het Cebeon rapport verschijnt na de zomer. Het is niet zo dat leden van PS 

rapporten die gemaakt zijn, niet krijgen. Als er opdrachten gegeven worden aan externen om iets te 

onderzoeken meldt GS dat direct.  

De VVD zegt dat afgelopen middag een paar keer naar voren is gekomen dat er vaak rapporten 

verwacht worden, op een bepaald moment, maar dat PS dan niet heeft meegekregen dat er vertraging 

is opgetreden. 

Gedeputeerde Bos biedt excuus aan voor de keren dat, dat niet gemeld is. Het Sociaal Rapport ligt 

klaar en zal zo dadelijk worden uitgedeeld. Voor cultuurtoerisme is in 2009 weer budget beschikbaar. 
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Wat betreft het opvullen van gaten die het Rijk laat vallen zegt de gedeputeerde dat de provincie 

graag invulling wil geven aan cultuur en Sportservice Flevoland. Het college vindt dat er, in het kader 

van het Hoofdlijnenakkoord, geïnvesteerd moet worden op deze onderdelen. Om de samenleving van 

Flevoland de nodige extra's te bieden. Als Sportservice Flevoland niet wordt gesteund kan het 

waarschijnlijk niet voortbestaan. Zij wordt wel door de provincie gestimuleerd om elders financiën te 

zoeken. Ook bij IFA en Public Health kost het tijd en energie om partijen te interesseren en te binden. 

In juni zal met het college van Almere het nieuwe projectplan worden ondertekend. Er moeten dan 

nog andere partners gevonden worden om daaraan mee te doen. De multifunctionele centra. De 

steden verzorgen dat zelf. De dorpen worden daar in ondersteund vanuit het p-MJP. Deze centra 

ontwikkelen zich vooral op wijk- dorpsniveau. De suggestie om de doelgroepen die men wil bereiken 

aan de multifunctionele centra te koppelen zal hij meenemen. Gedeputeerde zegt dat er is toegezegd 

dat de provincie zorgt dat er een jeugdsportfonds komt. Momenteel wordt onderzocht in welke 

gemeenten al een dergelijk fonds/regeling bestaat. Er moet geen organisatie worden opgezet als dat 

niet nodig is. Er moet een situatie worden gecreëerd waarin mensen die het echt niet zelf kunnen 

financieren hun kinderen toch aan sport mee kunnen laten doen. 

De SP zegt dat het een idee zou kunnen zijn om dit bij Sportservice Flevoland onder te brengen. 

Gereputeerde Bos zegt dat Sportservice Flevoland het onderzoek al doet. Zij zou er eventueel 

uitvoering aan kunnen geven. De Cebeon rapporten zullen, in de commissie, worden toegelicht door 

de onderzoeker. Het zal met de commissievoorzitter gepland worden. Het voorzieningenniveau wordt 

op allerlei beleidsterreinen geïntegreerd. Misschien zou het goed zijn om er over na te denken of die 

integraliteit apart gebundeld moet worden in een actieplan. Het budget voor het verdubbelen van de 

kansrijke initiatieven staat er niet voor niets en heeft niet voor niets deze omvang. De provincie wordt 

regelmatig gevraagd ergens in te participeren. Het college wil graag de ruimte om snel bestuurlijk te 

kunnen handelen. Zij toetst haar Handelen aan het Hoofdlijnenakkoord. Zij legt er in de voor- en 

najaarsnota en de jaarrekening verantwoording over af. 

De ChristenUnie zegt dat het bij haar vraag niet ging over het verdubbelen van het bedrag maar het 

was onduidelijk of het genoemde bedrag voor één of twee jaar was bedoeld. 

Gedeputeerde Bos zegt dat deze één miljoen voor twee jaar is bedoeld. Er wordt nu één miljoen 

gevraagd en deze zal in twee jaar besteed worden. 

De ChristenUnie zegt dat de boodschap m.b.t. Sportservice Flevoland duidelijk is. PS moet echter bij 

ieder voorstel wat ze doet met een dekkingsvoorstel komen. Misschien kan PS zelf een miljoen op de 

begroting zetten om daar nieuw beleid uit te financieren. 

Gedeputeerde Bos zegt dat is afgesproken dat als PS tussentijds met een voorstel komt daar ook een 

dekkingsvoorstel bij moet zijn. Wat het kader 2009 betreft ligt het anders. PS stelt straks de kaders en 

het is aan het college om te kijken of er financiële ruimte voor te vinden is. De cultuurnota en 

Sportservice Flevoland worden gehandhaafd op het huidige niveau. Het college vindt het verantwoord 

die investering te doen. 

De ChristenUnie zegt dat het wellicht interessant is om een takendiscussie te voeren. 

De PvdA zegt dat ze blij is met het antwoord van de gedeputeerde waarin hij handvatten aanreikt aan 

de commissie door te zeggen dat er middelen zijn die wellicht besteed kunnen worden. De commissie 

moet waakzaam en initiatiefrijk optreden rond alle onderwerpen van de ‘zachte infrastructuur’ omdat 

de middelen anders wegvloeien naar de ‘ harde infrastructuur’. 

De voorzitter vraagt of het onderwerp hiermee kan worden afgesloten. Dat is het geval. 

 

7. Beleidskaders cultuurbeleid 2009-2012  

Dit onderwerp is in de werkvergadering besproken. 

 

8. Rondvraag 

De VVD zegt dat ze tijdens de tafeltjesronde heeft begrepen dat bij het project Belvedère onder de 

noemer steunpunt archeologie een nieuwe coördinator is aangesteld die in juni een presentatie zal 

geven. Zij vraagt of het mogelijk is deze presentatie ook voor de Statenleden te houden. Zij vraagt ook 

of ze een terugkoppeling kan krijgen over hoe ver het staat met de werkgroep Statenpanel. 

De SP zegt dat de heer Van Ravenzwaaij van haar partij in deze werkgroep zit. Hij vertelt dat de 

werkgroep vorige week in Almere is geweest om met de griffie te praten hoe daar het systeem werkt. 

In juni komt de werkgroep met een voorstel. 

De VVD merkt op dat ze hier deze middag bijna 6 uur heeft gezeten en alleen een kopje koffie en een 

glas water heeft gekregen. 

De voorzitter zegt dat het voor alle commissies geldt die nu lang vergaderen. Hij zal er aandacht aan 

besteden in het presidium. 
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Mevrouw Lodder geeft antwoord op de vraag van de VVD. Er is een nieuwe steunpuntcoördinator 

gekomen. Hij zal aanwezig zijn bij de excursie archeologie. Hij zal bij het NLE iets vertellen over het 

steunpunt en de hele dag is er de mogelijkheid om hem vragen te stellen. 

 

9. Sluiting 

De voorzitter sluit om 18.20 uur de vergadering. 

 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 26 juni 2008, 

commissiegriffier,                               de voorzitter, 

 


